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محمودکلهر
 کارشناس فوتبال  

گفـــتوگـــو

  تعلیق و محرومیت  
در انتظار »ژیمناستیک«

فارس: فدراسیون جهانی ژیمناستیک، طی 
نامه ای اعلام کرد که این احتمال وجود دارد 
که فدراسیون ژیمناستیک ایران تعلیق شود. 
بعداز پایان ریاست 4 ساله زهرا اینچه درگاهی 
در فدراسیون ژیمناستیک، تقریبا یکماه پیش 
حمید سجادی، وزیرورزش و صالحی امیری، 
رئیس کمیته ملی المپیک به لوزان سفر کردند و 
ضمن دیدار با مقامات فدراسیون جهانی، قرار شد 
هرچه زود انتخابات فدراسیون برگزار شود. پس 
از پایان 6 ماهه سرپرستی حمید احمدی، زهره 
مرزوقی به سرپرستی فدراسیون ژیمناستیک 
انتخاب شد و فدراسیون جهانی نسبت به این 
موضوع ایراد گرفت. در متن این نامه عنوان 
شده است: در آخرین دیدار وزیرورزش و کمیته 
ملی المپیک ایران در لوزان سوئیس مشخص 
شده بود که هرچه سریع تر قرار است انتخاباتی 
دموکراتیک براساس اساسنامه جمهوری اسلامی 
ایران که به تصویب فدراسیون بین المللی رسیده، 
برگزار شود. ولی هیچ خبری در این زمینه 
دریافت نکرده ایم. در صورت بروز اختلافات 
داخلی، فدراسیون ژیمناستیک می تواند توسط 
کمیته انضباطی و اخلاق فدراسیون جهانی 
ژیمناستیک تعلیق شود. زهره مرزوقی پیش تر 
به فدراسیون جهانی ژیمناستیک نامه زده و اعلام 
کرده بود که سرپرست فدراسیون ژیمناستیک 
ایران شده ولی فدراسیون جهانی این موضوع را 
نپذیرفت و اعلام کرد باید انتخابات هرچه سریع تر 
برگزار شود. با ارسال این نامه عملا فدراسیون 
ژیمناستیک ایران در خط تعلیق و محرومیت 

قرار گرفته است. 

در حالی فصل جدید لیگ برتر روزهای آینده 
آغاز می شود که مبلغ بالای قرادادها در فصل 
نقل وانتقالات صدای کارشناسان و اهالی فوتبال 
را درآورده است. محمد پنجعلی در این خصوص 

صحبت کرد. 
  درباره مبلغ قراردادها چه نظری دارید؟

 به هر حال متر و معیاری در بازار نقل وانتقالات 
نداریم. فوتبال کشورمان دولتی است و اکثر 
باشگاه های ما صنعتی و یا وابسته به صنعت 
هستند و هزینه ها از جیب مردم خرج می شود. 
مالکیت باشگاه های استقلال و پرسپولیس هم در 
اختیار وزارت ورزش است و این 2 باشگاه درآمدی 
ندارند. فوتبال ما حرفه ای نیست و آماتور محسوب 
می شود. باشگاه های ما استادیوم اختصاصی 
ندارند و تبلیغات محیطی در اختیارشان نیست. 
همچنین مهم ترین مساله درآمدسازی باشگاه ها 
از حق پخش تلویزیونی به دست می آید که این 
موضوع در فوتبال کشورمان اجرا نمی شود و 
باشگاه ها هم ترانسفر بازیکن را در اختیار ندارند. 
رقم قرارداد بازیکن ما در ابتدا یک رقم پایین است 

و بعداز آن واسطه ها رقمش را 3 برابر می کنند. 
  عملکرد تیم ها در نقل وانتقالات را 

چگونه ارزیابی می کنید؟
 به نظرم عملکرد پرسپولیس تاکنون در جذب 
بازیکن خوب بوده و فقط در خط حمله نیاز به 
مهاجم داریم که مدیران باشگاه پیگیر هستند تا 
بازیکن مدنظر گل محمدی را به خدمت بگیرند. 

  نظر شما درباره شفاف سازی قراردادها 
چیست؟

 به نظرم شفاف سازی باید صورت بگیرد، اما 
مدیران باشگاه ها قدرتی ندارند و افراد دیگری 

درباره فوتبال تصمیم می گیرند. 

خارجازمستطیلسبز

 محمد پنجعلی: 
 مدیران 

 باشگاه ها 
قدرتی ندارند

خبــــــر
آرش رضاوند:

استقلال خانه من است 
هافبک تیم فوتبال استقلال تهران پس از 
تمدید قرارداد با این باشگاه گفت: استقلال 
خانه من است و از اینکه باز هم به تیم 
بازگشتم، خوشحالم.به گزارش  مهر، آرش 
رضاوند پس از تمدید قرارداد خود به مدت 
یک فصل دیگر گفت: خوشحالم که در اختیار 
باشگاه بزرگ استقلال هستم و می توانم 
برای این تیم بازی کنم.او که نیم فصل دوم از 
رقابت های فصل گذشته لیگ برتر را به عنوان 
بازیکن قرضی در فولاد خوزستان گذراند، 
اظهار داشت: از مردم خوب خوزستان، باشگاه 
فولاد خوزستان و کادر مدیریت و مربی این 
باشگاه تشکر کنم که در این سه چهار ماه 
زحمت کشیدند اما طبیعتاً استقلال خانه 
من است و خوشحالم که دوباره به تیم خود 
بازگشتم.رضاوند تصریح کرد: از آقای آجرلو 
تشکر می کنم که این اعتماد را به بنده داشت 
که در اختیار باشگاه استقلال باشم. همینطور 
سرمربی استقلال که در سه چهار هفته 
گذشته تمرینات و اردوهای خوبی را پشت 
سر گذاشتیم.هافبک تیم فوتبال استقلال 
تهران یادآور شد: امیدوارم پس از اردویی که 
در ترکیه داشتیم، فصل خوبی را با اعضای تیم 
پشت سر بگذاریم و نتایج خوبی بگیریم.وی 
در پایان خاطرنشان کرد: در هر تیمی بودم، 
اولویتم با تیم بوده است و هدف فردی نداشته 
ام. امیدوارم در مرحله اول تیم نتیجه بگیرد 
که این اتفاق با حمایت هواداران بیفتد و مثل 

سالهای گذشته برای آنها شادی آور باشیم.

هفته اول لیگ برتر جذاب نیست 

باشگاه پرسپولیس در زمان سرپرستی مجید صدری در 
این باشگاه، قراردادی سه ساله با یک شرکت به عنوان کارگزار 
باشگاه پرسپولیس امضا کرد. قراردادی که طبق آن درآمد 
پرسپولیس از بحث اسپانسری و تبلیغات محیطی مبلغ 
330 میلیارد به اضافه 300 میلیارد حق پخش تلویزیونی 
عنوان شد، اما عملا در پایان فصل بیست و یکم هیچیک از این 
درآمدها تحقق پیدا نکرد. کارگزار فصل بیست و یکم باشگاه 
پرسپولیس طبق قرارداد برای تبلیغات محیطی و فضای 
تبلیغاتی این باشگاه در مجموع قرار بود 110 میلیارد پرداخت 
کند. علاوه بر این، 220 میلیارد دیگر نیز برای تبلیغات روی 
پیراهن و شبکه های اجتماعی سرخپوشان در نظر گرفته شده 

بود. در این بخش باشگاه پرسپولیس پیش از عقد قرارداد با 
کارگزارش، تبلیغات روی پیراهن خود را به یک بانک واگذار 
کرده بود که این قرارداد در نیم فصل فسخ و تبلیغات روی 
پیراهن نیز به کارگزار جدید باشگاه واگذار شد. همین موضوع 
و اینکه تبلیغات روی پیراهن تا نیم فصل در اختیار کارگزار 
جدید نبوده است باعث شد 220 میلیارد مدنظر در قرارداد؛ 
نصف شود و به 110 میلیارد کاهش پیدا کند! سرخپوشان که 
در دیماه از لیگ قهرمانان آسیا کنار گذاشته شدند، به دلیل 
عدم شرکت در این مسابقات حدود 30 تا 40 میلیارد دیگر 
از درآمدشان در بحث شبکه های اجتماعی و تبلیغات روی 
پیراهن را از دست دادند تا از کل قرارداد سرخپوشان با کارگزار 

در فصل بیست ویکم چیزی حدود 190 تا 200 میلیارد 
باقی بماند. مبلغی که بازهم تحقق پیدا نکرده است و شنیده 
می شود مبلغ پرداختی از سوی کارگزار به باشگاه پرسپولیس، 
تنها چیزی حدود 90 تا 100 میلیارد بوده است؛ یعنی حدود 
50 درصد! در همین راستا نارضایتی باشگاه پرسپولیس از عدم 
پایبندی کارگزار به تعهدات خود باعث شده است تا جلسه ای 
طی روزهای گذشته مابین نمایندگان باشگاه پرسپولیس 
و کارگزار این باشگاه برگزار شود. در این جلسه دوطرف 
صحبت هایی برای حل اختلافات مالی پیش آمده داشته اند و 
قرار است طی روزهای آینده نیز این جلسات ادامه داشته باشد. 
باشگاه پرسپولیس در صورت توافق با کارگزار فعلی، همکاری 
خود با این شرکت را در فصل بعد نیز ادامه خواهد داد اما در 
صورت فسخ قرارداد با این شرکت، باید از طریق انجام مزایده 

کارگزار جدید خود را انتخاب کند. 

جلسه باشگاه پرسپولیس با کارگزار 
فوتبـــالداخلـــی

 تسنیم: زمان دیدار احتمالی تیم های ملی فوتبال روسیه 
و ایران مشخص شد. رسانه های ورزشی روسیه در روزهای 
اخیر خبر از مذاکره فدراسیون فوتبال این کشور با برخی 
فدراسیون های آسیایی از جمله ازبکستان و ایران برای برگزاری 
دیدارهای دوستانه داده بودند. در این میان سایت اسپورت 
روسیه اعلام کرد دیدار احتمالی تیم ملی فوتبال این کشور 
برابر ایران در شهریورماه سالجاری برگزار می شود. فدراسیون 
فوتبال روسیه نیز پیش از این با تأیید ضمنی مذاکراتش با برخی 
همتایان آسیایی اعلام کرد اطلاعات دقیق تر به زودی منتشر 
می شود. تیم ملی فوتبال روسیه به دلیل تحریم های صورت گرفته 
از سوی اتحادیه فوتبال اروپا و فدراسیون جهانی فوتبال قادر به 
شرکت در مسابقات رسمی بین المللی نیست. روس ها به دلیل 
جنگ اوکراین ابتدا حضور در لیگ ملت های اروپا و سپس مرحله 
نهایی انتخابی جام جهانی 2022 در این قاره را از دست دادند. 
روسیه که در جام جهانی 2018 میزبان مسابقات بود و عملکرد 
شایسته ای داشت با محروم شدن از جام جهانی 2022 اتفاق 

تلخی را تجربه کرد. 

                  کاپیتان 
در هفته نخست لیگ برتر، عالیشاه به دلیل 
محرومیت در زمین حضور نخواهد داشت تا به 
این ترتیب بازوبند به کمال کامیابی نیا برسد. 
عالیشاه با پایان مصدومیت مقابل ذوب آهن 

فیکس خواهد بود.

            قرارداد 
لیا  ا ستر ا جتس  . سل کا نیو بق  سا ینگر  و
قراردادی 2ساله با آلومینیوم اراک امضا کرد  
والنتینو یوئل پس از موفقیت در تست های 
پزشکی، به توافق نهایی با آلومینیوم دست یافت 

و با این تیم قرارداد بست.

                              دیدار  
  در راستای اجرای تفاهم نامه همکاری باشگاه های 
النجف عراق و سپاهان، عباس مهدي الغریری، 
مدیرعامل، حسن ناصر الساعدی مدیر مالی و  فلاح 
مهدي رحیم مدیر روابط عمومی  النجف عراق با سفر 

به اصفهان با محمدرضا ساکت گفت وگو کردند.

ت
شــ

سنو
عک

 ستاره پرتغالی تیم فوتبال منچستریونایتد دومین شعبه 
کلینیک کاشت موی خود در اسپانیا را افتتاح کرد. کریستیانو 
رونالدو دومین شعبه کلینیک کاشت موی خود »اینسپاریا« 
را در کشور اسپانیا راه اندازی کرد. این شعبه که در منطقه 
ماربیای اسپانیا افتتاح شده است، یکی از بزرگ ترین و 
مجهزترین شعب کلینیک کاشت موی رونالدو است که 
شامل 12 شعبه می شود و طبق اعلام نشریه فوربس، 
فعالیت تجاری جدید رونالدو ارزشی در حدود 85 میلیون 
پوند دارد. رونالدوی 37ساله اولین شعبه از کلینیک کاشت 
موی اینسپاریا را سال 2019 در مادرید افتتاح کرد. او آن 
شعبه را به طور مشترک با پائولو راموس موسس کلینیک 
کاشت موی سائوده ویاول همکاری و افتتاح کرد و به همین 
دلیل هم مالک نیمی از آن شعبه است. شعبه ماربیا اما تماما 
به خود ستاره پرتغالی تعلق دارد و اولین شعبه مختص به 
خود او در اسپانیاست. رونالدو اما پیش از این در پرتغال 10 

شعبه دیگر از کلینیک اینسپاریا را افتتاح 
کرده بود و در آنها به بیش از 45 هزار 
مشتری خدمات ارائه کرده  بود. شعب 
کلینیک کاشت موی اینسپاریا روی 
هم 100 پرسنل و 15 واحد عملیاتی 
دارد و یک دوره کامل کاشت مو در آنها 

بین 4 تا 7 هزار پوند هزینه دارد. 
کلینیک کاشت مو تنها یکی از 
فعالیت های اقتصادی رونالدو در 
خارج از مستطیل سبز است و او 
پیش از این در صنف های دیگری 
مانند تولید پوشاک و تاسیس 

فعالیت  زنجیره ای  هتل های 
داشته است.

بیــنالمــلل

 اشکال در بلیت فروشی؟! 

بازی های هفته اول بدون تماشاگر شد! 
آرمان ملی: بیست و دومین دوره لیگ برتر 
فوتبال در شرایطی از جمعه 21 مردادماه آغاز 
خواهد شد که پس از نامه فیفا جهت حضور 
بانوان و به رغم اعلام ظرفیت 30 درصدی 
ورزشگاه ها، اعلام شد با توجه به مشکلات 
بدون  اول  هفته  بازی های  بلیت فروشی 

تماشاگر خواهد بود!
   نامه فیفا 

در آستانه شروع فصل جدید لیگ برتر 
فوتبال ایران، نامه اي از سوي فیفا در ارتباط 
با شرایط و امکان حضور زنان در ورزشگاه هاي 
فوتبال به فدراسیون فوتبال رسیده است. 
فدراسیون جهاني فوتبال در قالب نامه اي با 
استناد به نامه نگاري اخیر خود با این فدراسیون 
در زمینه فراهم کردن شرایط حضور زنان، 
خواستار ارائه توضیحاتي درباره امکان ورود 
زنان به ورزشگاه شده و به این فدراسیون 
توصیه کرده با شروع فصل جدید، زنان 
همانند مردان تماشاگر بازي هاي لیگ برتر 
باشند. براساس منابع خبري در فدراسیون 
فوتبال، ظاهرا در این نامه خواستار تعامل 
این فدراسیون با نهادهاي بین المللي براي 
فراهم کردن شرایط به منظور حضور زنان در 

ورزشگاه ها شده است.  
  ظرفیت استادیوم ها 

نوروزي، رئیس فدراسیون پزشکي ورزشي 
در این زمینه گفته که در فصل جاري برگزاري 
مسابقات، حضور تماشاگران به میزان یک سوم 
خواهد بود، هرچند متأسفانه برخي از مسابقات 
با تعداد بیشتري از تماشاگران برگزار شد که 
باید در این زمینه به صورت جدي ورود کرد. 
همچنین ماهر، معاون ستاد فرماندهي مقابله 
با کرونا در تهران نیز با بیان اینکه در حوزه 
قهرماني با مشکل چنداني مواجه نیستیم 
و عموم مشکلات به ورزش هاي همگاني 
بازمي گردد، عنوان کرده است که متأسفانه 
با عدم رعایت مقابله با کرونا در برخي موارد 
روبه رو هستیم و باید در این خصوص جدي تر 
عمل کرد و اگر قرار است تصمیمي مبني بر 
تغییر پروتکل هاي ورزشي صورت گیرد باید 
این تصمیم با تصویب ستاد ملي مقابله با کرونا 
انجام شود. به این ترتیب و به طور رسمي؛ 
در لیگ بیست ودوم ورزشگاه ها با 30 درصد 

ظرفیت، از تماشاگران میزباني خواهند کرد. 
  نظر سازمان لیگ 

پرسش  به  پاسخ  در  مهدي  سهیل 
»خبرورزشي« که با توجه به بالارفتن آمار 
تلفات ناشي از بیماري کرونا، آیا تعداد حضور 
تماشاگران در استادیوم ها به کمتر از 30 
درصد تقلیل پیدا خواهد کرد یا نه گفت: اگر 
قرار بر کاهش حضور تماشاگران باشد این 
موضوع باید از سوي بخش ورزشي شوراي 
تأمین امنیت ملي و ستاد مقابله با کرونا 
تصویب و به ما ابلاغ شود که تا این زمان ما 
همچنان طبق دستورالعمل قبل کار خواهیم 
کرد و قرار است لیگ را با حداکثر 30 درصد 
ظرفیت ورزشگاه ها استارت بزنیم. مهدي 
در پاسخ به این پرسش که چرا در هفته هاي 
پایاني لیگ بیست ویکم برخي مسابقات با 
استادیوم هاي پر از تماشاگر برگزار مي شد، 
توضیح داد: ما دستورالعمل مربوط به ستاد 
مقابله با کرونا را به همه هیات هاي فوتبال و 
شهرهاي میزبان ابلاغ کرده بودیم، اگر کسي 
این درصدها را رعایت نکرده باشد خودشان 
باید پاسخگو باشند. وي در این باره که احتمال 
دارد با بالارفتن آمار تلفات کرونا، حضور 
تماشاگران به استادیوم ها ممنوع شود و لیگ 
بدون تماشاگر باشد، گفت: خیر! فعلا چنین 
دستورالعملي نداریم و هیچ ممنوعیتي براي 
ورود تماشاگران اعلام نشده است. اگر مورد 
خاصي باشد باید از کمیته پزشکي سازمان 
لیگ پیگیر شوید. رئیس کمیته مسابقات 

سازمان لیگ همچنین در این باره که آیا 
قرار است تیم هاي باشگاهي قبل از حضور در 
مسابقات تست کرونا بدهند یا نه بیان داشت: 
اگر چنین شرایطي مدنظر ستاد مبارزه با کرونا 
باشد حتما این موارد را لحاظ خواهیم کرد، اما 
فعلا دستوري در این باره صادر نشده است. 
قطعا رعایت پروتکل هاي بهداشتي از سوي 
باشگاه ها بیش از هر چیز به سود خودشان 
خواهد بود. چرا که ضریب ابتلاي اعضاي 
تیم شان به این بیماري را کاهش مي د هد. 
وي افزود: برنامه مسابقات 5 هفته اول را 
زودتر اعلام کردیم تا تیم ها براي میزباني و 
یا سفر به شهرهاي مختلف اقدامات لازم را 
انجام بدهند. ضمن اینکه تمام تلاش ما در 
برنامه ریزي مسابقات براساس تقویت هرچه 

بیشتر تیم ملي بوده است. 
  مشکل بلیت فروشی؟!

با توجه به بررسی های انجام شده از سامانه 
بلیت فروشی الکترونیک باشگاه های لیگ برتر 
اشکالات متعددی استخراج شده است، بر 
این اساس مقرر شد تا زمان رفع اشکالات 
تمامی مسابقات لیگ برتر بدون بلیت فروشی و 
بدون تماشاگر برگزار خواهد شد به این ترتیب 
در تمامی مسابقات هفته نخست لیگ برتر، 
تماشاگران بدون تهیه بلیت مجاز به حضور 
در ورزشگاهها  نیستند. باشگاه ها نیز موظف 
شده ند هرچه سریع تر نسبت به رفع اشکالات 
اخذه شده اقدام نمایند و تاییدیه های لازم را 
از دستگاه ها و نهادهای مربوطه اتخاذ کنند 

تا امکان بلیت فروشی الکترونیکی باشگاه ها 
فراهم شود. 

  مهم ترین دیدار 
در چارچوب هفته نخست رقابت های 
لیگ برتر تیم فوتبال استقلال به مصاف 
سپاهان اصفهان می رود. دیداری جذاب 
و تماشایی که به میزبانی ورزشگاه آزادی 
انجام خواهد شد. این اولین بازی رسمی 
آبی پوشان با هدایت ریکاردوساپینتو است. 
البته که در طرف مقابل نیز ژوزه .مورایس 
چنین شرایطی را در اردوی طلایی پوشان 
اصفهانی ایفا می کند. استقلال در 21 دوره 
قبلی رقابت های لیگ برتر فوتبال ایران در 
هفته های اول نمایش نسبتا خوبی داشته 
است. استقلال و سپاهان برای سومین بار 
باید در هفته نخست به دیدار یکدیگر بروند. 
استقلال در لیگ نهم میزبان طلایی پوشان 
بود و موفق شد در شب درخشش وحید 
طالب لو با تک گل امیدرضا روانخواه حریف 
خود را ببرد. با این وجود در پایان آن فصل این 
تیم سپاهان بود که عنوان قهرمانی را به دست 
آورد. 2 فصل بعد این 2 تیم دوباره در هفته 
نخست رودرروی یکدیگر قرار گرفتند که 
ماحصل آن تساوی یک بر یک در اصفهان بود. 
ابتدا فابیو.جان واریو برای تیم میزبان گلزنی 
کرد و در ادامه آرش برهانی نتیجه را به تساوی 
کشاند. جالب است که بازهم در پایان فصل 
تیم اصفهانی قهرمانی را از آن خود کرد. باید 
دید آیا استقلال در هفته اول مقابل سپاهان 
شکست می خورد، در پایان نماینده نصف 
جهان قهرمانی را به دست می آورد یا شاهد 

اتفاق دیگری خواهیم بود. 
  برنامه هفته اول رقابت ها:

  جمعه 21 مردادماه 1401
نساجی مازندران - مس رفسنجان

پیکان تهران - ملوان بندرانزلی
استقلال - سپاهان

آلومینیوم اراک - هوادار تهران
نفت مسجدسلیمان - مس کرمان

  شنبه 22 مردادماه 1401
ذوب آهن اصفهان - پرسپولیس

گل گهر سیرجان - تراکتور 
فولادخوزستان - صنعت نفت آبادان

 امیر حاج رضایی: 

برخی  افراد   از   واژه   تحریم  سوءاستفاده   می کنند
کارشناس فوتبال گفت: کسانی پای قرارداد »ویلموتس« را 
امضا کردند و این قرارداد به کشورمان تحمیل  شد و این چیزی 

نیست که قابل اغماض و گذشت باشد.
  حکم  ویلموتس

امیر حاج رضایی در گفت وگو با »تسنیم« با اشاره به اعلام 
حکم »مارک ویلموتس« علیه فوتبال ایران اظهارداشت: 
زمانی که خبرهای اولیه در مورد این پرونده در چند سال پیش 
منتشر شد آن را یک فاجعه عنوان کردم و هنوز هم حرفم همان 
است. من هیچ خبر خوشی در مورد برخورد با مسببان این قضیه 
نشنیده ام. کسانی پای این قرارداد را امضا کردند و این قرارداد به 
مردمی که در شرایط اقتصادی بد زندگی می کنند، تحمیل  شد 

و این چیزی نیست که قابل اغماض و گذشت باشد.
  عاملان فاجعه

حاج رضایی با تاکید بر مسئولیت دستگاه های نظارتی در 
خصوص برخورد با عاملان این فاجعه بیان داشت: افراد مسئول 
باید وارد این کارزار شوند و مطالبات مردم را بدهند، حرف 
جدیدی وجود ندارد، در تمام آن دوران قرارداد ویلموتس و 

قبلش هم مسائل دیگری بود ما هرگز صداقتی از افرادی که 
زمام امور در فوتبال به دست شان بود، ندیدیم و در عمل ثابت 
شد با صداقت رابطه ای ندارند و امروز در آستانه جام جهانی هیچ 
چیزی سر جایش نیست. این خبر هم مثل یک انفجار در جامعه 

ما عمل کرد و ترکش هایش به همه مردم خورد. عجیب اینکه 
مسببان این کار برای کرسی آینده فدراسیون فوتبال هم 
نقشه دارند و نمی دانم چطور می شود که خیلی راحت در 

صحنه می آیند و بعد هم صلاحیت شان تأیید می شود.
  جام جهانی 

حاج رضایی در مورد اینکه در این وضعیت جام جهانی 
را چطور برای فوتبال ایران پیش بینی می کند، افزود: 

مدت های طولانی است که دغدغه  ام فوتبال نیست و 
شرایط اجتماعی کشورمان است. درست است که اگر 

تیم ملی در جام جهانی نتایج مقبولی بگیرد مردم 
شاد می شوند ولی از کنار همین شادی کسانی 
سوءاستفاده می کنند. القائات شان این بود که به 

جام جهانی رفتیم، اما سطح توقع ما حضور در 

جام جهانی نیست گرچه ما را خوشحال می کند اما سطح 
انتظارات مان خیلی چیزهای دیگری است که شما نمی توانید 
به ما بدهید. وی گفت: ورزشگاه ملی مان نتوانسته صندلی هایش 
را شماره گذاری کند. من به اردن رفتم که کشور فقیر و بسیار 
کوچکی است، این کشور VAR دارد و در مقدماتی و بازی با 
سوریه دیدید که پنالتی به نفع ما گرفته شد و حاج صفی گل 
دوم را زد؛ چگونه است که ما نداریم؟ برخی افراد از واژه تحریم 
سوءاستفاده می کنند و هر چیزی که خودشان توانمندی اش را 
ندارند گردن آن می اندازند. در این مدت هنوز چیزی 
حل نشده و جنگ قدرتی هم در گرفته که طبعا 
برای جامعه فوتبال هیچ دستاوردی ندارد. یک نفر 
پشت آن صندلی می نشیند و وعده هایی می دهد.

  پول مردم 
وی ادامه داد: هموطنی را با سن بالا دیدم که 
برای خرید یک پرُس غذا مشکل داشت 
بعد این را قیاس می کنم با این موضوع 
که چگونه پول های مردم را دور 
می ریزند و این دردآور است. این 
یک چشمه از اتفاقاتی است که 
آدم می بیند و هزاران اتفاق را هم 

آدم در فوتبال نمی بیند. 

بدیهی است تیم هایی که پیش فصل بهتری داشتند بخت 
بیشتری برای کسب موفقیت دارند. استقلال، پرسپولیس، 
سپاهان و فولادخوزستان اردوهای بسیار خوبی را پشت سر 
گذاشتند و در یارگیری هم موفق به جذب مهره های بسیار قابلی 
شدند. البته تیم گل گهر سیرجان را هم نباید فراموش کنیم 
چون موفق شده نفرات خوبی را به تیمش اضافه کند و اردوهای 
خوبی را پشت سر گذاشته، بنابراین حرف های زیادی برای 
گفتن دارد. در مجموع رقابت اصلی را بین استقلال، پرسپولیس 
و سپاهان می بینیم، ضمن اینکه احتمال آنکه تراکتور بهتر از 
فصل قبل ظاهر شود بسیار زیاد است. به نظرم برگزاری بازی 
استقلال و سپاهان در هفته اول چندان جذاب نیست. اگر جدال 
2 مدعی همیشگی قهرمانی در هفته های میانی انجام می شد 
مهیج و تماشایی بود چون تیم ها به کیفیت مدنظر رسیده اند و 
می توانند با عیار واقعی خود بازی کنند. بازی دو تیم پرطرفدار 
در هفته نخست چنگی بهدل نمی زند، هرچند هر دو تیم 
بازی های تدارکاتی خوبی برگزار کرده باشند، اما بازی رسمی 
شرایط متفاوتی دارد و تیم ها در چنین بازی هایی برای رسیدن 
به کیفیت مطلوب نمایش بهتری ارائه می کنند. نباید انتظار 
بازی زیبایی را از استقلال و سپاهان داشته باشیم چون کمتر 
پیش آمده در هفته نخست دو تیم بازی جالبی انجام دهند. فکر 
می کنم این بازی مساوی خواهد شد و از دست دادن دو امتیاز 
برای این دو تیم مدعی، به سود سایر رقبا خواهد بود. دیدار 
پرسپولیس با ذوب آهن بسیار سخت خواهد بود و سرخپوشان 
روزسختی در اصفهان خواهند داشت. کار خوب مدیران 
ذوب آهن حفظ مهدی تارتار بود و او با توجه به اینکه دومین 
فصل حضورش را پشت سر می گذارد به تیمش اشراف پیدا کرده 
است. اعتماد مدیران ذوب آهن این فرصت را به تارتار داده تا 
بتواند کیفیت بالای خود را در مربیگری با کسب نتیجه مطلوب 
مقابل پرسپولیس نشان دهد. از سویی دیگر نباید فراموش کنیم 
پرسپولیس با جذب بازیکنانی آماده و باتجربه در وضعیت بسیار 
ایده آلی قرار دارد و اگر رامین رضاییان و احسان پهلوان هم در 
این تیم می ماندند در وضعیت بسیار خوبی قرار می گرفت. اگرچه 
این تیم موفق نشده مهاجم جذب کند اما می تواند به مهدی 
عبدی فرصت بیشتری دهد. او اگر زمان بیشتری برای بازی پیدا 
کند و فرصت طلب تر باشد کمک زیادی به پرسپولیس در گلزنی 
می کند. اگر به فهرست مربیان خارجی که در فوتبال باشگاهی 
ایران مربیگری کرده اند نگاهی داشته باشیم کمتر گزینه ای را 
پیدا می کنیم که عملکرد رضایت بخشی داشته و بیشتر این 
دسته از مربیان نتوانسته اند در تیم های کشورمان اثربخش 
باشند. با توجه به مشکلات اقتصادی شدیدی که باشگاه ها دارند 
و در حال دست وپنجه نرم کردن با چنین مشکلاتی هستند 
جذب مربی خارجی ریسک بزرگی است. این فصل هم نمی توان 
به ساپینتو، مورایس و بردیف مربیان استقلال، سپاهان و تراکتور 
به عنوان انتخابی درست نگاه کرد و باید منتظر ماند تا عملکرد 

آنها مشخص شود. 


